
ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll 
Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum Blad 

Kommunstyrelsen 2021-10-11 224 

Plats och tid Kommunalhuset Arvidsjaur klockan 08.00-12.15. 

Beslutande Lars Forsgren (s), ordförande 

Marcus Lundberg (s) 

Sara Lundberg (s) 

Lena Karlsson (s) 

Britt-Inger Hedman (v) 

Margoth Holmqvist (v) 

Kristina Bäckström (c) 

Leif Andersson (c) 

Lennart Wigenstam (c) 

Martin Nilsson (c) 

Marius Helland Vassbotn (m)

Övriga närvarande Katarina Nyberg-Finn, ordförande Inlandsbanan AB   § 191 

Otto Nilsson, VD Inlandsbanan AB   § 191 

Christina Westman, ekonomichef Inlandsbanan AB   § 191 

Nicke Grahn, kommunalråd Dorotea kommun   § 191 

Lena Ruth, kommunchef 

Marina Voronova, ekonomichef 

Jimmy Andersson, administratör 

Liselott Sandström, sekreterare 

Utses att justera Kristina Bäckström 

Justeringens Kommunalhuset Arvidsjaur 2022-10-12, klockan 08.00 

plats och tid 

Paragrafer 170-191 

Underskrifter Sekreterare Liselott Sandström 

 ___________________________ 

Ordförande Lars Forsgren 

Justerande Kristina Bäckström 

Anslag / Bevis 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag 

Organ Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2022-10-11 
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Ärendeförteckning Ks § 170 

Fastställande av dagordning 

Ks § 171 

Val av justerare samt tid och plats för justering 

Ks § 172 

Meddelandeärenden 

Ks § 173 

Anmälan av beslut i delegerade ärenden 

Ks § 174 Dnr 00165/2022 1010 

Remiss - Arlanda flygplats - en plan för framtiden (Ds 2022:11) 

Ks § 175 Dnr 00163/2022 1010 

Remiss - Rätt och lätt - ett förbättrat regelverk för VAB (SOU 2022:31) 

Ks § 176 Dnr 00214/2022 002 

Firmatecknare för Arvidsjaurs kommun 

Ks § 177 Dnr 00212/2021 001 

Lokalvårdens organisation 

Ks § 178 Dnr 00187/2022 007 

Skrivelse från revisorerna angående utbildningen på Sandbackaskolan 

Ks § 179 Dnr 00294/2021 109 

Begäran från barn- och utbildningsnämnden om att uppföljningsansvaret för 

det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) ska övergå till kommunstyrelsen 

Ks § 180 Dnr 00202/2022 042 

Delårsredovisning 2022-08-31 - Kommunstyrelsen 

Ks § 181 Dnr 00203/2022 042 

Delårsredovisning 2022-08-31 - Hela kommunen 

Ks § 182 Dnr 00117/2022 010 

Lokalt partistöd för mandatperioden 2023-2026 

Ks § 183 Dnr 00050/2022 009 

Motion – Inrättande av Friluftsbibliotek/Fritidsbank 

Justerandes sign Beslutsunderlag Utdragsbestyrkande
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Ärendeförteckning 

Bordläggning 

Bordläggning 

Ks § 184 Dnr 00128/2021 009 

Motion – Digitala möten - Begäran om förlängd handläggningstid 

Ks § 185 Dnr 00212/2022 214 

Detaljplan för del av Arvidsjaur 6:1 - tomter Byggyrkesgatan/Tekniker-

stigen, Arvidsjaurs kommun  

Ks § 186 Dnr 00193/2022 341 

Förslag till vattenskyddsområde för Arvidsjaurs huvudvattentäkt 

Ks § 187 Dnr 00193/2022 341 

Förslag till vattenskyddsområde för Arvidsjaurs reservvattentäkt 

Ks § 188 Dnr 00002/2022 101 

Kommunchefens rapport 

101 

991 

106 

Ks § 189 Dnr 00003/2022 

Rapport från kommunstyrelsens ordförande 

Ks § 190 Dnr 00003/2022 

VD-rapport – Arvidsjaur Kommunföretag AB 

Ks § 191 Dnr 00076/2022 

Nulägesinformation från Inlandsbanan AB med anledning av 

kommunfullmäktiges beslut att inte bevilja ett ovillkorat 

aktieägartillskott 

_____ 

Justerandes sign Beslutsunderlag Utdragsbestyrkande
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Fastställande av 

dagordning 
 

 

Ks § 170 

 

Kommunstyrelsen har att fastställa dagordning för sammanträdet. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Dagordningen fastställs. 

_____ 
 

 

Justerandes sign  

 

 

 

Beslutsunderlag 

 

Utdragsbestyrkande 
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Val av justerare samt tid 

och plats för justering 

Ks § 171 

 

Kommunstyrelsen ska utse justerare att jämte ordföranden justera dagens 

protokoll, samt besluta om tid och plats för justering. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Kristina Bäckström utses att justera protokollet. 

2. Marius Helland Vassbotn utses till ersättare. 

3. Protokollet ska justeras på kommunstyrelsens kansli 2022-10-12 

klockan 08.00. 

_____ 
 

 

Justerandes sign  

 
 

 

Beslutsunderlag 

 

Utdragsbestyrkande 
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Meddelandeärenden 
 

 

Ks § 172 Expedierat per e-post om inget annat anges. 

 

III Meddelandeärenden 
 

* Bidrag till ortsammanbindande nät i Tjappsåive och Forsheden 

(bygdemedel) 

- Länsstyrelsen i Norrbotten 
 

* Delgivning - Överklagat beslut - Laglighetsprövning; fråga om 

prövningstillstånd gällande anmärkning mot direktionen Norrbottens 

Läns Kollektivtrafikmyndighet (RKM) avseende verksamhetsåret 2019 

- Kammarrätten i Sundsvall 
 

* Nyhetsbrev oktober 2022 

- SmåKom 

 

* Delårsrapport 2022-08-31 - Socialnämnden 

- Socialnämnden § 56 2022-09-29 

 

* Information om kommande enkät om minoritetspolitikens utveckling 

- Länsstyrelsen i Stockholm / Sametinget 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Redovisningen godkänns. 

_____ 

Justerandes sign  

 

 

 

Beslutsunderlag 

 

Utdragsbestyrkande 
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Anmälan av beslut i 

delegerade ärenden 

 

Ks § 173 

 

Delegeringsbeslut som anslagits på kommunens anslagstavla 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-06-27 §§ 58-51 2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-30 §§ 52-60 2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-09-27 §§ 61-65 2022 

 

II Övriga delegeringsbeslut 

 

Kommunstyrelsens ordförande Lars Forsgren 

Utarrendering av kommunens mark och andra  §§ 1-1 2022 

nyttjanderätter 

 

Kommunchef Lena Ruth 

Omprioritering i investeringsbudget  §§ 1-1 2022 

 

Ekonomichef Marina Voronova 

Beslut om avslag på begäran om utlämnande av §§ 6-7 2022 

allmän handling med förbehåll 

 

Receptionist Magnus Svensson 

Tillståndsgivning enligt Lotterilagen  §§ 3-3 2022 

 

Gatu/VA-chef Erika Harr 

Bidrag till enskilda avloppsanläggningar enligt fastställda §§ 1-6 2022 

regler 

 

Gatu/VA-chef Erika Harr 

Utplacering av farthinder på kommunens gator §§ 1-1 2022 

regler 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Redovisningen godkänns. 

_____ 
 
 

Justerandes sign  

 
 

 

Beslutsunderlag 

 

Utdragsbestyrkande 
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Remiss - Arlanda flygplats 

- en plan för framtiden 

(Ds 2022:11) 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet skickas till: 

. Infrastrukturdepartementet 

 

 

 
 

 
 Bilaga ./. 

 

Ks § 174 Dnr 00165/2022 1010 

 

Flygplatskapaciteten i Stockholmsregionen har diskuterats och analyserats i 

decennier. Bara under de senaste åren har flera utredningar genomförts. I 

slutet av 2014 beslutade regeringen att utreda förutsättningarna för en 

nedläggning av Bromma flygplats. Rapporten ”Mer flyg och bostäder” visar 

på att flygtrafiken vid Bromma flygplats på sikt måste avvecklas och att 

flygtrafiken flyttas över till Arlanda flygplats. 

 

I januari 2017 presenterade regeringen en flygstrategi. I strategin lyfter 

regeringen fram, som ett fokusområde, att Arlanda flygplats bör stärkas som 

nav och storflygplats. I enlighet med regeringens flygstrategi bildades 

Arlandarådet under 2017 som sedan avslutades i början av 2019. 

 

Regeringen utsåg under 2021 en utredare med att ta fram ett underlag för 

avveckling av Bromma flygplats. En promemoria (Ds 2021:25 Bromma 

flygplats – underlag för avveckling av drift och verksamhet) redovisades i 

augusti 2021. 

 

Statsrådet Tomas Eneroth beslutade i februari 2022 att tillkalla en 

bokstavsutredare med uppdrag att ta fram en plan för Arlanda flygplats 

framtida utveckling. Utredarens uppgift har varit att ta fram en plan för 

utveckling och utökning av Arlanda flygplats, inklusive miljötillstånd, för 

att säkra tillräcklig flygkapacitet i Stockholmsområdet baserat på 

tillförlitliga prognoser. Planen har tagits fram bland annat med utgångspunkt 

i de transportpolitiska- och klimatpolitiska målen och fyrstegsprincipen. 

Detta innebär bland annat att planen ska bidra till omställningen till 

fossilfritt flyg. I detta betänkande beskrivs utredarens viktigaste 

utgångspunkter och förslag till åtgärder för att utveckla Arlanda flygplats. I 

betänkandet föreslås åtgärder som berör såväl Arlanda flygplats och 

luftrummet som åtgärder för transport- och energiförsörjning till Arlanda 

flygplats. 

 

Infrastrukturdepartementet har skickat remiss på betänkandet ”Arlanda 

flygplats – en plan för framtiden (Ds 2022:11).  

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Remissvaret överlämnas till Infrastrukturdepartementet. 

____ 

Justerandes sign  
 

 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-09-27 

Tjänsteskrivelse Anne Enoksson 

Remisshandlingar 

Utdragsbestyrkande 

 

  



Bilaga till kommunstyrelsens protokoll 2022-11-10 § 174. 

 

 Datum) 

Arvidsjaurs kommun 2022-10-11 

Árviesjávrien kommuvdna 

1(2) 

 

Handläggare 

Anne Enoksson 

 i.remissvar@regeringskansliet.se 

 i.transport.remissvar@regeringskansliet.se 

Direktval 

0960-155 52 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Remissvar till rapporten Arlanda flygplats – en plan för framtiden 

Dnr I2022/01350  
 

Flygplatskapaciteten i Stockholmsregionen har diskuterats och analyserats under många 

år. Den utredning som vi nu fått möjlighet att ge inspel till ska resultera i en plan för 

utveckling och utökning av Arlanda flygplats, inklusive miljötillstånd, för att säkra 

tillräcklig flygkapacitet i Stockholmsområdet baserat på tillförlitliga prognoser. Planen 

ska tas fram med utgångspunkt i de transportpolitiska målen och fyrstegsprincipen, samt 

vara i linje med klimatmålen.  

 

Arlanda flygplats är Sveriges största flygplats och har med sin dominerande storlek, det 

stora nationella- och internationella linjeutbudet och närhet till Sveriges huvudstad en 

särskild betydelse för Sverige. Arlanda flygplats knyter ihop landet för både inrikes och 

utrikes flygtrafik genom att erbjuda direktlinjer till både nationella och internationella 

destinationer. Genom detta bidrar Arlanda flygplats till nationell och internationell 

tillgänglighet för stora delar av Sveriges befolkning och näringsliv. 

 

Övriga svenska flygplatser har även de en viktig roll för Arlandas utveckling. De bidrar 

med både nationell och internationell tillgänglighet och till resandeunderlag för de 

direktlinjer som utgår från Arlanda flygplats.  

 

Arvidsjaur flygplats etablerades år 1990 och har därmed varit i verksamhet i drygt 

trettio år. Flygplatsen matar trafik i relationer med andra inlandsflygplatser och mot 

Swedavias flygplats på Arlanda. Men Arvidsjaur flygplats har dessutom en omfattande 

inkommande direkt trafik mot centrala Europa som inte passerar Arlanda. Det gör 

Arvidsjaur flygplats till en av de större flygplatserna utanför Swedavias nät i termer av 

inkommande direkt internationell trafik.  

Arvidsjaur flygplats är betydelsefull för invånarna och aktörer i Arvidsjaur, Arjeplog 

och Sorsele kommuner. Flygplatsen har dessutom varit avgörande för tillväxten, inte 

minst inom fordonstestnäringen i Sverige. Den har även betydelse för andra näringar i 

regionen och för tillgängligheten till omvärlden. Flygplatsen är en av ett betydande 

antal icke-statligt ägda flygplatser i Sverige, de ingår inte i statliga Swedavia, men 

matar trafik till Swedavias nät. I Arvidsjaur ägs flygplatsen av Arvidsjaurs kommun.  

 

  

mailto:i.remissvar@regeringskansliet.se


2(2) 
 

Det finns några förslag i utredningen som vi anser bör utredas vidare. 
 

”Förslag: Regeringen bör, utöver nuvarande flyglinjer med allmän trafikplikt, även 

peka ut kommersiella men samhällsviktiga inrikes flyglinjer där rimliga 

transportalternativ kommer att saknas om flygtrafiken skulle upphöra. Om den 

kommersiella flygtrafiken på dessa utpekade flyglinjer skulle upphöra eller kraftigt 

reduceras ska beslut fattas om allmän trafikplikt och ett upphandlingsförfarande 

inledas. Ett sådant utpekande skulle ge en trygghet för de orter som är- beroende av en 

fungerande flygverksamhet. Regeringen bör ge Trafikverket i uppdrag att löpande- följa 

utvecklingen på marknaden och skyndsamt ingå avtal med flygföretag om regelbunden 

flygtrafik för de utpekade flyglinjer där det inte finns kommersiella förutsättningar för 

att fullgöra ett minimiutbud av regelbunden flygtrafik.”  

 

Kommentar:  

De flygplatser som idag har allmän trafikplikt och därmed upphandlad trafik finns 

belägna i geografiska områden som saknar alternativa sätt att resa på. Utan tillgång till 

flygtrafik skulle det på intet sätt för våra medborgare eller företag vara möjligt att över 

dagen besöka exempelvis vår huvudstad och komma hem under samma dygn.  

 

Även fast dessa flygplatser, genom allmän trafikplikt har säkerställd flygtrafik, klarar de 

inte av att täcka upp för sina egna kostnader. Arvidsjaur Flygplats ägs av Arvidsjaurs 

kommun, en kommun med blott 6 000 invånare och får årligen använda en del av 

medborgarnas skattemedel för att flygplatsen ska kunna drivas. Vi vill vara tydliga med 

att vi inte är negativt inställda till att fler flygplatser, genom upphandling eller avtal med 

Trafikverket, säkerställs flygtrafik. Det finns dock en oro att det urholkar ”systemet” 

och bidrar till än större utmaningar för de geografiska områden som helt saknar 

alternativ för resande.  

 

”Förslag: Regeringen bör ge ett gemensamt uppdrag till Försvarsmakten, Myndigheten 

för samhällsberedskap (MSB), Trafikverket, Transportstyrelsen, Länsstyrelsen i 

Stockholms län och Luftfartsverket, att tillsammans med berörda aktörer, analysera 

behovet av tillgänglighet och redundans i ett beredskaps- och totalförsvarsperspektiv 

för luftfart och flygplatser i Stockholmsområdet.” 
 

Kommentar: 

Vi är tveksamma till att det är tillräckligt med enbart fler beredskapsflygplatser i 

Stockholmsområdet. Det är viktigt att Norrlands inland inte lämnas åt sitt öde utan 

tillgång till beredskap för samhällsviktiga transporter. Sverige är ett glesbefolkat och 

avlångt land och våra kommuner och regioner kan inte lämnas att ensamma bära 

ansvaret för hela landets tillgänglighet och för det samhällsviktiga flygets behov. Om 

Sverige ska kunna ha ett ändamålsenligt totalförsvar krävs fungerande flyginfrastruktur 

i hela landet för att kunna hantera kriser och ytterst krig.  

I övrigt tycker vi att utredaren har fångat upp och belyst de frågor som är viktiga för en 

fortsatt utveckling av Arlanda, alltifrån de transport- och klimatpolitiska målen till 

energiförsörjning, transport- och infrastrukturförsörjning till och från Arlanda flygplats 

och sist men inte minst konsekvenser för totalförsvaret. 

 

 

 

Lars Forsgren 

Kommunstyrelsens ordförande 

 

 
  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  

Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 

 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2022-10-11 232 
 

 
 

 

Remiss - Rätt och lätt - ett 

förbättrat regelverk för 

VAB (SOU 2022:31) 
 

 

Ks § 175 Dnr 00163/2022 1010 

 

En särskild utredare utsågs i november 2020 med uppdrag att se över 

reglerna för tillfällig föräldrapenning. Syftet med översynen var att 

modernisera, renodla och förenkla regelverket och göra det mer 

lättöverskådligt, framför allt för föräldrar, att minska utrymmet för fusk och 

felaktiga utbetalningar samt att stärka möjligheterna till kontroll. 
 

En del av uppdraget bestod av att lämna förslag som möjliggör att föräldrar 

ska kunna få tillfällig föräldrapenning för att instruera personal i förskola, 

skola, fritidshem och pedagogisk omsorg om egenvård för ett barn med 

kronisk sjukdom. I denna del lämnades den 1 juni 2021 delbetänkandet 

VAB för vårdåtgärder i skolan SOU 2021. 
 

Utredningen har lämnat sitt slutbetänkande till regeringen. 

 

Utredningen föreslår bland annat att 

• Försäkringskassan ska få tillgång till inkomstuppgifter i 

arbetsgivardeklarationerna för kontroll av tillfällig föräldrapenning. 

• I ärenden om föräldrapenningsförmåner ska huvudmannen för den 

verksamhet enligt skollagen (2010:800) som ett barn som inte har 

fyllt 12 år normalt deltar i på begäran lämna uppgift till 

Försäkringskassan om när barnet har varit frånvarande från verk-

samheten. 

• Ansökningstiden för tillfällig föräldrapenning ska kortas. 

• Förtydliganden av i vilka situationer föräldrar ska ha rätt till tillfällig 

föräldrapenning 

• Rätt till tillfällig föräldrapenning också ska finnas om en förälder 

behöver avstå från förvärvsarbete i samband med deltagande i 
1. kurs som ordnas av en huvudman inom hälso- och sjukvården eller 

socialtjänsten, om kursen syftar till att lära sig att vårda barnet utifrån barnets 

sjukdom eller funktionsnedsättning, 

2. behandling som är ordinerad av läkare, 

3. möte med den verksamhet enligt skollagen som barnet normalt deltar i, om 

mötet är föranlett av barnets sjukdom eller funktionsnedsättning, 

4. introduktion av barnets behov av hjälp med vård- eller behandlingsåtgärder i 

den verksamhet enligt skollagen som barnet normalt deltar i, eller 

5. utredning om barnets behov av hjälp och stöd enligt socialtjänstlagen eller i 

en förhandsbedömning om en sådan utredning ska inledas. 

• Rätt till tillfällig föräldrapenning ska finnas i fler situationer än i 

dagsläget. 

• Förmånstiden bättre ska anpassas till barns och föräldrars faktiska 

behov. 

 
Justerandes sign  

 
 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-10-11 

Tjänsteskrivelse Anne Enoksson 

Remisshandlingar 

Utdragsbestyrkande 
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Remiss - Rätt och lätt - ett 

förbättrat regelverk för 

VAB (SOU 2022:31) 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 Bilaga./. 

 

 

 

 

Ks § 175, forts. 

 

• Rätt till tillfällig föräldrapenning ska finnas för barn som har fyllt 

12 men inte 18 år, om barnet har ett särskilt tillsyns- eller vårdbehov. 

• Rätten för någon annan än en förälder att få tillfällig 

föräldrapenning, när föräldern som normalt vårdar barnet inte kan 

göra detta med anledning av egen sjukdom, ska kopplas till den rätt 

till tillfällig föräldrapenning som finns för föräldrar för vård av barn 

vid ordinarie vårdares sjukdom eller smitta. 

• Samtidig rätt till tillfällig föräldrapenning ska finnas för två föräldrar 

om det behövs för vården av ett barn. 

• Det ska krävas att en förälder, som är arbetslös, avstått från 

arbetslöshetsersättning enligt lagen om arbetslöshetsförsäkring. 

 

Slutbetänkande har lämnats till Arvidsjaurs kommun på remiss. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Remissvar överlämnas till Socialdepartementet. 

____ 

Justerandes sign  
 

 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-10-11 

Tjänsteskrivelse Mats Lundberg 

Remisshandlingar 

Utdragsbestyrkande 

 

  



Bilaga till kommunstyrelsens protokoll 2022-11-10 § 175. 

 

 Datum 

Arvidsjaurs kommun 2022-09-20 

Árviesjávrien kommuvdna 

1(1) 

Handläggare 

Mats Lundberg 

 s.remissvar@regeringskansliet.se 

 maria.lidstrom@regeringskansliet.se 

  
Direktval 
070-300 63 87 

 

 

 

 

 

 
Remissvar, Rätt och lätt - ett förbättrat regelverk för VAB, SOU 2022:31 

Dnr S2022/02803 

 

Förslaget i sin helhet är bra med syftet att modernisera, renodla och förenkla regelverket.  

 

Dessutom är det bra att möjligheterna till kontroll av felaktigt utbetald ersättning stärks.  

 

 

 

Lars Forsgren 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Firmatecknare för 

Arvidsjaurs kommun 

 

 

Ks § 176 Dnr 00214/2022 002 

 

1 samband med att avtal och överenskommelser tecknas mellan Arvidsjaurs 

kommun och annan part har det blivit allt vanligare att underskrift av 

kommunens firmatecknare efterfrågas. Inte sällan begärs också beslut om 

att berörd person har blivit utsedd till detta. I flertalet fall framgår vem som 

är behörig att underteckna handlingar av kommunstyrelsens eller övriga 

nämnders delegeringsordningar. 

 

Ibland är avtal/överenskommelser också följden av särskilt fattade beslut av 

kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige. Det förekommer dock att 

kommunens firmatecknare efterfrågas i samband med ingående av avtal av 

ärendetyp som inte anges i delegeringsordningarna eller då kommunen 

ansöker om medel till diverse projekt etc. I de fall det inte funnit någon 

utsedd att underteckna handlingar har kommunstyrelsens ordförande fått gå 

in och fatta brådskande beslut i varje enskilt ärende. 

 

Firmatecknare är en civilrättslig term som används beträffande personer 

som utsetts av styrelsen för till exempel ett aktiebolag eller en ekonomisk 

förening att företräda bolaget eller föreningen och teckna dess firma. 

Firmatecknare regleras i aktiebolagslagen (2005:551) respektive lagen 

(1987:667) om ekonomiska föreningar. 

 

Begreppet firmatecknare finns däremot inte i kommunallagen. Vem som 

företräder en kommun i avtalsrättsliga eller andra sammanhang avgörs i 

stället av kommunallagens regler om beslutanderättens fördelning i form av 

delegering genom reglementen (från kommunfullmäktige till nämnd) och 

delegeringsordningar (inom nämnden och dess förvaltning). 

 

För att underlätta ärendehanteringen har flera kommuner, trots att 

bestämmelser om firmatecknare saknas i kommunallagen, utsett särskilda 

firmatecknare. 

 

Eftersom ny ekonomichef har anställts har kommunstyrelsen att fatta nytt 

beslut om firmatecknare för Arvidsjaurs kommun. 

Justerandes sign 

 
 

 

Beslutsunderlag 

 

Utdragsbestyrkande 
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Firmatecknare för 

Arvidsjaurs kommun 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet skickas till: 

. Lars Forsgren 

. Lena Ruth 

. Marina Voronova 

. Övriga berörda 

 

Ks § 176, forts. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Kommunstyrelsen bemyndigar, där inget särskilt beslut fattats, 

kommunstyrelsens ordförande Lars Forsgren och kommunchef Lena 

Ruth att två i förening teckna Arvidsjaurs kommuns firma avseende; 
 

- Köpehandlingar / avtal / kontrakt och andra liknande handlingar 

- Konvertering av lån och upptagande av anläggningslån 

- Låneförbindelser / upptagande av lån / borgensförbindelser 

- Ändring av mottagarkonto för utbetalningar från kommunens 

   skattekonto 

- Fullmakter och liknande handlingar 

2. Ekonomichef Marina Voronova bemyndigas att i kommunstyrelsens 

ordförande eller kommunchefs frånvaro teckna Arvidsjaurs kommuns 

firma. 

3. Kommunstyrelsens beslut 2021-08-24 § 147 upphör att gälla. 

_____ 

Justerandes sign 

 
 

 

Beslutsunderlag 

 

Utdragsbestyrkande 
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Lokalvårdens 

organisation 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet skickas till: 

. Lena Ruth 

 

Ks § 177 Dnr 00212/2021 001 
 

Vid översyn av internhyrorna inför år 2022 (Dnr 198/2021) framkom att de 

städtjänster som ingår i internhyran hade utökats under 2021 med bland 

annat städ av lösa inventarier i skolor/förskolor, fönsterputs och städ av högt 

belägna ytor. Tidigare ingick endast grundstäd. 

 

Det finns en osäkerhet i kostnadsuppskattningen av städtjänsterna. Ingen 

tidsstudie har hunnit göras och i beräkning för internhyra 2021 räknades inte 

kostnaden för ett års löneökningar in. 

 

Med anledning av ovanstående fick kommunchefen i uppdrag att se över  

lokalvårdens organisation för att hitta effektiviseringar. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Med hänvisning till de åtgärder som vidtagits, avslutas ärendet utan 

åtgärd. 

_____ 

 

 

Justerandes sign  

 
 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-09-27 

Tjänsteskrivelse Lena Ruth 

Ks § 174 2021-09-14 

Utdragsbestyrkande 
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Skrivelse från revisorerna 

angående utbildningen på 

Sandbackaskolan 

 
 

Ks § 178 Dnr 00187/2022 007 

 

Kommunrevision har överlämnat en skrivelse till kommunstyrelsen med 

följande innehåll: 
 

” Revisionen har under en tid följt situationen på Sandbackaskolan och 

övervägt att inleda en fördjupad granskning kopplat till 

gymnasieutbildningen (bl.a. om bedriven fjärrundervisning är förenlig med 

gällande lagstiftning). Av protokoll från sammanträde (2022-06-27) i barn- 

och utbildningsnämnden, som fram till halvårsskiftet 2022 var huvudman 

för gymnasieverksamheten, framgår att utbildningen på gymnasieskolan 

inte har genomförts enligt bestämmelserna i skollagen, föreskrifter och de 

bestämmelser för utbildning som finns i andra författningar. 
 

 Revisionen finner för tillfället ingen anledning att inleda en fördjupad 

granskning då ansvarig nämnd själva funnit att det föreligger brister och 

pekat ut dessa åt övertagande huvudman (kommunstyrelsen). Revisionen 

kan utifrån barn- och utbildningsnämndens protokoll konstatera att det inte 

finns något beslut fattat från huvudmannen om att bedriva 

fjärrundervisning, vilket är en förutsättning enligt skollagen. 

Ytterligare avvikelser mot lagstiftning som nämnden själva konstaterar är; 

minsta antalet skoldagar på ett läsår har ej uppfyllts och skolarbete har 

förlagts till helgdagar. Därutöver har ett avtal mellan Sandbackaskolan och 

Sorsele kommun undertecknats av ej befintlig person. 
 

 Sveriges riksdag har genom beslut av gällande lagar gjort bedömningen att 

elever får bäst förutsättningar för lärande och personlig utvecklig genom 

skolförlagd utbildning med lärare fysiskt närvarande. Det är 

huvudmannens ansvar att utbildningen följer gällande lagar och regler. 

 

 I lagstiftningen finns undantag för att kunna bedriva fjärr- och 

distansundervisning. Undantag måste dock nyttjas i enlighet med lagen, 

vara för elevernas bästa och huvudmannen måste samtidigt försäkra sig om 

att varje elev får sin garanterade undervisningstid. 
 

 Revisionen ser en risk i att dessa lagöverträdelser kan komma att påverka 

elevernas förutsättningar negativt och vill därför försäkra oss om att 

kommunstyrelsen kommer att vidta åtgärder för att komma tillrätta med 

konstaterade brister. ” 
 

 

Justerandes sign  

 
 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-09-27 

 

Utdragsbestyrkande 
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Skrivelse från revisorerna 

angående utbildningen på 

Sandbackaskolan 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet skickas till: 

. Revisorer 

 

Ks § 178, forts. 

 

Med hänvisning till vad som nämnts i skrivelsen önskar revisionen att få 

svar från kommunstyrelsen, som nuvarande huvudman, om vilka åtgärder 

som kommer att vidtas för att säkerställa att utbildningen följer gällande 

lagar, regler och interna styrdokument. 
 

* Vilka åtgärder planerar kommunstyrelsen att genomföra för att säkerställa 

att utbildningen på gymnasieskolan uppfyller lagkrav gällande fjärr- 

respektive distansundervisning? 

* Hur ska kommunstyrelsen säkerställa att alla elever får sin garanterade 

undervisningstid? 

* Kommer kommunstyrelsen att genomföra någon översyn av avtal mellan 

Sandbackaskolan och Sorsele kommun? 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Nedanstående svar lämnas till revisionen: 
 

 Kommunstyrelsen har följt upp verksamheten på Sandbackaskolan och 

har funnit att den bedrivs enligt gällande lagkrav. 
 

Uppföljningar kommer att genomföras och protokollföras löpande 

under skolåret. 

____ 

 

 

Justerandes sign  
 

 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-09-27 

 

Utdragsbestyrkande 
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Begäran från barn- och 

utbildningsnämnden om att 

uppföljningsansvaret för 

det kommunala 

aktivitetsansvaret (KAA) 

ska övergå till 

kommunstyrelsen 

 

Ks § 179 Dnr 00294/2021 109 

 

Kommunerna är skyldiga att genom det kommunala aktivitetsansvaret 

(KAA) uppmärksamma och erbjuda insatser till ungdomar under 20 år som 

inte studerar i gymnasieskolan eller genomför någon motsvarande 

utbildning. KAA regleras i 29 kapitlet 9 § skollagen (2010:800). 

 

Utbildning är en av de viktigaste faktorerna för att en ung människa ska 

kunna etablera sig i samhället. Genom det kommunala aktivitetsansvaret 

(KAA) är kommunerna skyldiga att uppmärksamma och erbjuda insatser till 

ungdomar under 20 år som inte studerar i gymnasieskolan eller genomför 

någon motsvarande utbildning. 

 

Det krävs att de som ansvarar för det kommunala aktivitetsansvaret sätter 

sig in i uppdraget och har ett nära samarbete med andra verksamheter och 

myndigheter i enlighet med 29 kapitlet 9 § skollagen (2010:800). 
 

Att insatser sätts in snabbt är avgörande för att dessa individer kan bli 

självförsörjande och inte hamna i utanförskap. Alla människor har resurser 

som behöver tas tillvara. 

 

Det behövs en tydlig ansvarsfördelning i detta med bland annat en plan för 

genomförandet, resursfördelning och uppföljning. Detta har inte fungerat 

tillfredsställande. Då kommunstyrelsen nu även är huvudman för 

gymnasieskolan faller det sig naturligt att även uppföljningsansvaret för 

KAA övergår till kommunstyrelsen. 

 

Eftersom målgruppen för KAA är de ungdomar som har lämnat 

grundskolan, och den målgruppen inte längre faller under barn- och 

utbildningsnämndens ansvarsområde, begär barn- och utbildningsnämnden 

att ansvaret för KAA övergår till kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Ärendet överlämnas till arbetsutskottet för beredning. 

_____ 
 

Justerandes sign  
 

 

 

Beslutsunderlag 

Bun § 82 2022-09-27 

Skrivelse Kristina Taimi 

Utdragsbestyrkande 
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Delårsredovisning 

2022-08-31 

-Kommunstyrelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet skickas till: 

. Kommunstyrelsen 

. Ekonomi 

. Revisorer 

Ks § 180 Dnr 00202/2022 042 

 

Delårsredovisning för kommunstyrelsen perioden 2022-01-01--08-31 har 

upprättats. 

 

Kommunstyrelsens samlade delårsredovisning uppvisar ett positivt resultat 

med 14,7 mnkr mot budget.  

 

Överskottet beror främst på lägre personalkostnader inom flera enheter, 

försäljning av tomter, högre interkommunala ersättningar inom gymnasie-

skolan och självklart på försäljningen av Camp Gielas till en privat aktör. 

Den totala realisationsvinsten efter försäljningen blev ca 6,5 mnkr exkl. 

regelringskostnader och övriga ersättningar som motsvarande ca 0,8 mnkr. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Delårsredovisning 2022-01-01--08-31 för kommunstyrelsen godkänns. 

_____ 

 

 

Justerandes sign  
 

 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-09-27 

Delårsredovisning - kommunstyrelsen 2022-08-31 

Utdragsbestyrkande 
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Delårsredovisning 

2022-08-31 

-Hela kommunen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ks § 181 Dnr 00203/2022 042 
 

Delårsredovisning för Arvidsjaurs kommun perioden 2022-01-01--08-31 

har upprättats. 

 

Periodens resultat visar ett positivt resultat med 117,8 mnkr (2021-08-31, 

48,1 mnkr).  
 

Förklaringen till årets höga resultat ligger främst i att kommunens 

skatteintäkter återhämtar sig fortare efter pandemin.  
 

Verksamheternas nettokostnader utvecklas positivt och är 50,3 mnkr lägre 

än föregående år vilket främst beror på ökade riktade statsbidrag främst 

inom socialförvaltningen, högre interkommunala ersättningar inom 

gymnasieskola, vakanshållning av flera tjänster p.g.a. personalbrist, 

försäljning av campingen, samt effektiviseringar som verksamheterna har 

gjort. 
 

Årets resultat är prognostiserat till 51,5 mnkr mot årets budget på 14,1 mnkr. 

Det motsvarar ca 10,4% av verksamhetens skatteintäkter och statsbidrag. 

Kommunen har en positiv budgetavvikelse på 37,3 mnkr. Totalt uppvisar 

nämnderna ett prognostiserat överskott på 29,1 mnkr, vilket är 26 mnkr 

högre jämfört med föregående år. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 

1. Delårsredovisning 2022-01-01--08-31 för Arvidsjaurs kommun 

godkänns. 

_____ 

 

Justerandes sign  
 

 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-09-27 

Delårsredovisning - hela kommunen 2022-08-31 

Utdragsbestyrkande 
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Lokalt partistöd för 

mandatperioden 2023-2026 
 

Ks § 182 Dnr 00117/2022 010 

 

Partistödet är en viktig del av den lokala demokratin. 

Det finns ingen skyldighet att betala ut partistöd för det politiska arbetet, 

men samtliga kommuner, landsting och regioner gör det idag. 

 

Partistöd endast får bestå av ett grundstöd och/eller ett mandatbundet stöd. 

 

Kommunfullmäktige fastställde det kommunala partistödet för 

mandatperioden 2019-2022; 

* Grundstöd 27 500 kr 

* Mandatbundet stöd 15 000 kr 

 

I Reglementet för partistöd, § 1 (Kf 2018-10-30 § 112) står att fullmäktige 

efter valet ska besluta om partistödets storlek samt att beslutet ska gälla 

under hela mandatperioden. 

 

Mål- och demokratiberedningen har, inför beslut om partistöd för mandat-

perioden 2023-2026, remitterat frågan till de politiska partierna för yttrande. 

 

Remissyttrande har lämnats in av moderaterna, vänsterpartiet, liberalerna, 

socialdemokraterna och centerpartiet. 

 

Arbetsutskottet bordlade ärendet 2022-08-30 för att åter behandlas vid 

sammanträdet den 27 september. 

 

Yrkande under sammanträdet 

 

Leif Andersson (c) 

Bifall till arbetsutskottets förslag med ändringen att beslutspunkt två ändrar 

lydelse enligt följande: 
 

Partistödet ska följa konsumentprisindex (KPI) … som basår. 

 

Proposition 

Ordföranden ställer proposition på Leif Anderssons ändringsyrkande 

varefter han förklarar att kommunstyrelsen bifallit detsamma. 

Justerandes sign  
 

 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-08-30, 2022-09-27 

Remissvar från politiska partier 

Mål- och demokratiberedningens förslag 

Utdragsbestyrkande 
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Lokalt partistöd för 

mandatperioden 2023-

2026 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet skickas till: 

. Kommunstyrelsens kansli 

 

Ks § 182, forts. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 

1. Partistöd för åren 2023-2026 fastställs med; 
 

Grundstöd: 42 500 kronor 

Mandatbundet stöd: 15 000 kronor 

2. Partistödet ska följa konsumentprisindex (KPI) med oktober 2023 

som basår. 

3. Första uppräkning sker år 2024. 

____ 

 

Justerandes sign  

 
 

 

Beslutsunderlag 

Au 2022-08-30, 2022-09-27 

Remissvar från politiska partier 

Mål- och demokratiberedningens förslag 

Utdragsbestyrkande 
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Motion – Inrättande av 

Friluftsbibliotek/Fritids- 

bank 

 

 

Ks § 183 Dnr 00050/2022 009 

 

Vid fullmäktiges sammanträde 2022-02-22 ämnade fullmäktigeledamoten 

Kristina Taimi (s) in följande motion: 

 

I Arvidsjaurs kommun, precis som i hela landet, finns det mängder av sport- 

och friluftsutrustning som inte längre används, utan bara samlar damm. Det 

kan vara skridskorna som är urväxta, skidorna som är för korta eller 

flytvästen som blivit för liten. 

 

För den som vill prova på nya idrotter och friluftsaktiviteter, eller bara vill 

utöva aktiviteten vid enstaka tillfällen, kan det bli dyrt att köpa utrustning. 

Då är det bättre att först låna och prova, både för plånboken och miljön. 

 

Arvidsjaurs kommun har för budgetåret 2022 fått ett tillskott på 18 miljoner 

som bör komma kommunmedborgarna till nytta. Att inrätta ett 

Fritidsbibliotek eller anta konceptet Fritidsbanken är ett ypperligt sätt att 

främja hälsa och aktiv fritid hos alla kommunmedborgare - ung som 

gammal. 

 

Inrättandet kan även vara en del i Arbetsmarknadsenhetens arbete med att få 

personer som är långt från arbetsmarknaden att få en meningsfull 

sysselsättning/arbetsträning. 

 

Fritidsbanken är ett inarbetat koncept som sedan starten 2013 samlat in 

utrustning från privatpersoner, föreningar och företag. Sedan lånas 

utrustningen ut gratis, precis som ett bibliotek, i upp till 14 dagar. 

 

Erfarenheten visar att man genom Fritidsbanken når nya målgrupper som 

tidigare inte har engagerat sig i föreningsverksamhet och att man, genom att 

prova olika aktiviteter, kan slussa låntagare vidare till organiserad idrott och 

friluftsorganisationer. 

 

Lokala huvudmän som vill driva en fritidsbank blir medlemmar i den 

ideella föreningen Fritidsbanken Sverige och får därigenom bruka 

varumärket. 

 

 

Justerandes sign 
 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Katarina Landstedt 

AuD § 59 2022-08-30 

Motion 

Utdragsbestyrkande 
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Ks § 183 , forts. 

 

Förslag 

Jag föreslår att Arvidsjaurs kommun inrättar ett Fritidsbibliotek i egen regi 

eller antar konceptet Fritidsbanken. Detta innebär en satsning på både 

folkhälsan och miljön genom återbruk och blir ett verktyg i arbetet med 

Agenda 2030. Det främjar såväl spontan som organiserad idrott och bidrar 

till ett ökat intresse för friluftsliv. Det leder till ökad inkludering genom 

socioekonomisk utjämning, likhet mellan ålder, kön samt ökad integration. 

Ett fritidsbibliotek är även en stor resurs för skolan i samband med 

friluftsdagar, en bra plats för arbetsträning och en tillgång för turismen. 
 

Detta är en insats som innebär fördelar för alla. Med detta föreslår jag att 

fullmäktige beslutar att uppdra till lämplig förvaltning att snarast inrätta ett 

friluftsbibliotek alternativt anta konceptet Fritidsbanken. 
 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-02-22 § 6 att överlämna motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 
 

Vid arbetsutskottets sammanträde 2022-08-30 medverkade David 

Mathiasson från Fritidsbaken för att informera om konceptet som är förenat 

med vissa villkor vad gäller lokaler, budget, verksamhetsansvarig m.m. 

 

Konceptet Fritidsbanken kräver medlemskap i den ideella föreningen 

Fritidsbanken Sverige. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 

1. Motionen avslås med följande motivering: 
 

 Först konstateras att Fritidsbanken är ett fantastiskt koncept på många 

vis. Dock ställer Fritidsbanken Sverige höga krav på centrala lokaler, 

ordinarie personal, finansiering m.m. 
 

Efter slutförd utredning är slutsatsen den att Arvidsjaur kommun i 

dagsläget inte har möjlighet att starta upp en Fritidsbank. 

_____ 

 

Justerandes sign 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Katarina Landstedt 

AuD § 59 2022-08-30 

Motion  

Utdragsbestyrkande 

  



 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  

Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 

 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2022-10-11 246 
 

 
 

 

Motion – Digitala möten 

- Begäran om förlängd 

handläggningstid 

 

Ks § 184 Dnr 00128/2021 009 

 

Fullmäktigeledamoten Bjarne Hald (c) lämnade vid fullmäktiges 

sammanträde 2021-04-20 en motion om Digitala möten. 

 

Motionen föreslår i korthet att en digital "mötesplattform/system" ska 

anskaffas för att möjliggöra distansdeltagande vid fullmäktiges möten samt 

att lösningen ska medge att samtliga ledamöter kan delta på distans. 

 

Kommunchef Lena Ruth har begärt förlängd handläggningstid eftersom 

teknik för digitala möten ingår i ett pågående större arbete med syfte att 

modernisera fullmäktigesalen. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 

1. Begäran om förlängd handläggningstid godkänns. 

____ 

 

Justerandes sign  
 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Lena Ruth 

Utdragsbestyrkande 
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Blad 
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Detaljplan för del av 

Arvidsjaur 6:1 - tomter 

Byggyrkesgatan/Tekniker-

stigen, Arvidsjaurs 

kommun  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Ks § 185 Dnr 00212/2022 214 

 

Förslag till detaljplan för del av Arvidsjaur 6:1 – tomter Byggyrkes-

gatan/Teknikerstigen i Arvidsjaurs kommun har upprättats.  

 

Planområdet är beläget i den nordöstra delen av Arvidsjaurs samhälle. 

Planområdet gränsar till i öster till naturmark och till Arvidsjaurs golfbana  

och i väster till befintliga villaområden på Teknikerstigen och Byggyrkes-

gatan. Planområdet har avgränsats på ett sätt som undantar det befintliga 

elljusspåret som ska bevaras. 

 

Detaljplanen är förenligt med översiktsplanen. Kommunen och länsstyrelsen 

delar uppfattningen om att planen inte kan antas leda till betydande miljöpå-

verkan.  

 

Planen handläggs med så kallat utökat förfarande enligt Plan- och bygglagen 

(SFS 2010:900). 

 

Miljö-, bygg- och hälso-skyddsnämnden beslutade 2022-06-08 att göra 

detaljplanen för del av Arvidsjaur 6:1 tillgänglig för granskning. 

Planförslaget har varit tillgängligt för granskning under perioden  

2022-08-11 till och med 2022-09-01 och antagandehandlingar (plankarta 

och planbeskrivning) samt granskningsutlåtande upprättades 2022-09-08. 

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden har 2022-09-22 § 34 överlämnat 

förslaget till detaljplan till kommunfullmäktige för antagande. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 

1. Detaljplan för del av Arvidsjaur 6:1 antas. 

____ 

 

 

Justerandes sign  
 

 

 

Beslutsunderlag 

Mbhn 2022-09-22 § 34 

Utdragsbestyrkande 
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Bordläggning 

 

 

Ks § 186 Dnr 00193/2022 341 

 

Förslag till vattenskyddsområde för Arvidsjaurs huvudvattentäkt 
 

Vattenskyddsområden finns för att skydda vattentillgångar som är viktiga 

för dricksvattnet. På det viset säkras tillgången till dricksvatten i framtiden. 

Inom ett vattenskyddsområde finns bestämmelser (skyddsföreskrifter) som 

styr vad som är tillåtet och inte, för att vattnets kvalitet inte ska hotas. Att ha 

tillgång till ett dricksvatten av hög kvalité kan ses som en självklarhet, 

men det är viktigt att vara rädda om vårt vatten. 

Förslag till reviderat vattenskyddsområde med tillhörande vattenskydds-

föreskrifter för Arvidsjaurs huvudvattentäkt har därför tagits fram av 

samhällsbyggnadsförvaltningen. 
 

Vattentäkten omfattas idag av ett vattenskyddsområde fastställt 1980 av 

Länsstyrelsen i Norrbottens län. Lagstiftningen har förändrats sedan dess 

och nya krav och mål har tagits fram. Förslag på nya vattenskyddsområden 

har därför upprättats för alla kommunala vattentäkter, i enlighet med 

översikts- och tillväxtplan och VA-plan där kommunen avser att inrätta nya 

vattenskyddsområden med vattenskyddsföreskrifter för samtliga 

vattentäkter. 
 

Krav på långsiktigt skydd för dricksvattenförsörjning ingår i 

vattenmyndigheternas åtgärdsprogram 2022 – 2027 där kommunerna ska 

anordna erforderligt skydd för dricksvattentäkter som försörjer fler än 

50 personer eller där vattentäktens uttag är mer än 10 m3/dygn. 

Vattenmyndighetens åtgärdsprogram är juridiskt bindande och kommuner 

är skyldiga att vidta de åtgärder som är fastställda i åtgärdsprogrammet 

enligt 5 kap. 11 § miljöbalken. 
 

Syftet med vattenskyddsområdet … 

… och tillhörande vattenskyddsföreskrifter är att bidra till att 

grundvattentillgången i Arvidsjaur kan användas som dricksvattentäkt i ett 

flergenerationsperspektiv. 
 

Syftet med vattenskyddsföreskrifterna … 

och deras tillämpning är att säkerställa att påverkan eller risk för påverkan 

på vattentäkten inte uppstår så att vattnet, efter normalt reningsförfarande, 

kan användas för dricksvattenförsörjning. 
 

Ett vattenskyddsområde kan innebära vissa begränsningar för boende och 

verksamheter inom området. Inom vattenskyddsområdet kan det krävas 

tillstånd för vissa saker medan andra saker kan vara helt förbjudna.  

Justerandes sign 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Au § 2022-09-27 

Tjänsteskrivelse Erika Resin 

Utdragsbestyrkande 
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Bordläggning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet skickas till: 

. Kommunchef 

Ks § 186, forts. 

 

Förslag till vattenskyddsområde för Arvidsjaurs huvudvattentäkt 

 

Inom vattenskyddsområdet regleras bland annat användningen av 

petroleumprodukter, bekämpningsmedel, spillvatten, deponier 

energianläggningar med mera. En vattenskyddsföreskrift får inte medföra 

större restriktioner än vad som krävs för att syftet med vattenskyddsområdet 

ska tillgodoses. 
 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har informerat alla berörda verksamhets-

utövare om den kommande förändringen av vattenskyddsområdet och gett 

möjligheten att lämna synpunkter på förslaget. I samrådsutskicket har 

berörda fått ta del av vattenskyddsområdets utbredning på en karta, 

vattenskyddsföreskrifter och en broschyr. 

 

Yrkande under sammanträdet 

 

Marcus Lundberg (s) 

Ärendet bordläggs till kommunstyrelsens sammanträde 8 november, för att 

inhämta kunskap om påverkan på de verksamheter som finns inom 

föreslagna vattenskyddsområden och om områdenas storlek är relevanta till 

skyddsbehovet. 

 

Proposition 

Eftersom yrkande om bordläggning har lagts, frågar först ordföranden om 

ärendet ska avgöras idag eller ej. Efter framställd proposition konstaterar 

ordföranden att kommunstyrelsen beslutat att ärendet ska bordläggas. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Ärendet bordläggs till kommunstyrelsens sammanträde 8 november, 

för att inhämta kunskap om påverkan på de verksamheter som finns 

inom föreslagna vattenskyddsområden och om områdenas storlek är 

relevanta till skyddsbehovet. 

_____ 

Justerandes sign 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Au § 2022-09-27 

Tjänsteskrivelse Erika Resin 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  

Árviesjávrien kommuvdna 

  

Sammanträdesdatum 

 

 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2022-10-11 250 
 

 
 

 

Bordläggning 

 

Ks § 187 Dnr 00193/2022 341 

 

Förslag till vattenskyddsområde för Arvidsjaurs reservvattentäkt 
 

Vattenskyddsområden finns för att skydda vattentillgångar som är viktiga 

för dricksvattnet. På det viset säkras tillgången till dricksvatten i framtiden. 

Inom ett vattenskyddsområde finns bestämmelser (skyddsföreskrifter) som 

styr vad som är tillåtet och inte, för att vattnets kvalitet inte ska hotas. Att ha 

tillgång till ett dricksvatten av hög kvalité kan ses som en självklarhet, 

men det är viktigt att vara rädda om vårt vatten. 

Förslag till vattenskyddsområde med tillhörande vattenskyddsföreskrifter 

för Arvidsjaurs reservvattentäkt har därför tagits fram av 

samhällsbyggnadsförvaltningen. 
 

Framtagandet av vattenskyddsområde för Arvidsjaurs reservvattentäkt är i 

enlighet med antagen översikts- och tillväxtplan och VA-plan, där 

kommunen avser att inrätta nya vattenskyddsområden med 

vattenskyddsföreskrifter för samtliga vattentäkter. 
 

Krav på långsiktigt skydd för dricksvattenförsörjning ingår i 

vattenmyndigheternas åtgärdsprogram 2022 – 2027 där kommunerna ska 

anordna erforderligt skydd för dricksvattentäkter som försörjer fler än 

50 personer eller där vattentäktens uttag är mer än 10 m3/dygn. 

Vattenmyndighetens åtgärdsprogram är juridiskt bindande och kommuner 

är skyldiga att vidta de åtgärder som är fastställda i åtgärdsprogrammet 

enligt 5 kap. 11 § miljöbalken. 
 

Reservvattentäkten är tänkt att utgöra en reservvattenförsörjning för 

Arvidsjaurs centralort vid en händelse där huvudvattentäkten inte kan 

leverera vatten. 
 

Värdet på en vattentäkt beror bl.a. på uttagbara vattenmängder och vattnets 

kvalitet. Reservvattentäkten i Arvidsjaur har en god grundvattenkvalitet. 

Reservvattentäkten kan inte under en längre period leverera den 

vattenmängd som används i Arvidsjaur vid normalproduktion. Men 

uttagsmängden antas tillräcklig för att under en kortare period kunna förse 

samhället och framförallt samhällsviktiga verksamheter med dricksvatten.  
 

Mot bakgrund av ovan samt att vattentäkten utgör reservvattentäkt bedöms 

dess värde vara högt. Att inrätta ett vattenskyddsområde för 

reservvattentäkten är därmed ett angeläget allmänt intresse.  

Justerandes sign 
 

 

 

Beslutsunderlag 

Au § 2022-09-27 

Tjänsteskrivelse Erika Resin 

Utdragsbestyrkande 
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Bordläggning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet skickas till: 

. Kommunchef 

Ks § 187, forts. 

 

Förslag till vattenskyddsområde för Arvidsjaurs reservvattentäkt 
 

Syftet med vattenskyddsområdet och tillhörande vattenskyddsföreskrifter är 

att bidra till att grundvattentillgången i Arvidsjaur kan användas som 

dricksvattentäkt i ett flergenerationsperspektiv. Syftet med 

vattenskyddsföreskrifterna och deras tillämpning är att säkerställa att 

påverkan eller risk för påverkan på vattentäkten inte uppstår så att vattnet, 

efter normalt reningsförfarande, kan användas för dricksvattenförsörjning. 
 

Ett vattenskyddsområde kan innebära vissa begränsningar för boende och 

verksamheter inom området. Inom vattenskyddsområdet kan det krävas 

tillstånd för vissa saker medan andra saker kan vara helt förbjudna. Inom 

vattenskyddsområdet regleras bland annat användningen av 

petroleumprodukter, bekämpningsmedel, spillvatten, deponier 

energianläggningar med mera. En vattenskyddsföreskrift får inte medföra 

större restriktioner än vad som krävs för att syftet med vattenskyddsområdet 

ska tillgodoses. 

 

Yrkande under sammanträdet 

 

Marcus Lundberg (s) 

Ärendet bordläggs till kommunstyrelsens sammanträde 8 november, för att 

inhämta kunskap om påverkan på de verksamheter som finns inom 

föreslagna vattenskyddsområden och om områdenas storlek är relevanta till 

skyddsbehovet. 

 

Proposition 

Eftersom yrkande om bordläggning har lagts, frågar först ordföranden om 

ärendet ska avgöras idag eller ej. Efter framställd proposition konstaterar 

ordföranden att kommunstyrelsen beslutat att ärendet ska bordläggas. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Ärendet bordläggs till kommunstyrelsens sammanträde 8 november, 

för att inhämta kunskap om påverkan på de verksamheter som finns 

inom föreslagna vattenskyddsområden och om områdenas storlek är 

relevanta till skyddsbehovet. 

_____ 

 

Justerandes sign 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Au § 2022-09-27 

Tjänsteskrivelse Erika Resin 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunchefens rapport 

 

 

 

Ks § 188 Dnr 00002/2022 101 

 

Kommunchef Lena Ruth informerar om följande; 

 

Pågående större ärenden 

 Nya lokaler till Arbetsförmedlingen 

Nya lokaler till Arbetsförmedlingen är klara. De valde att gå vidare med ett 

annat alternativ än det kommunen erbjöd. 

 

 Kompetensförsörjning 

Svårighet att rekrytera är genomgående i alla verksamheter, även privata 

näringslivet och vissa av våra bolag signalerar problem. Analys och 

aktivitetsplan under oktober. 
 

Åtgärder 

• Rekryteringsmässa i mars för alla arbetsgivare i kommunen. 
 

Attraktiv arbetsgivare, förslag 

• Höjt friskvårdsbidrag   • Friskvårdstimme för alla   • Höjt värde julgåva 
 

Andra förslag 

• Flyttbonusar   • Flyttahit-paket   • Lönebonus (vid jobb efter 65 år) 

 

 Arbetsmarknadsenheten 

• Verksamheten är projektfinansierad. 

• Oklar målbild och tillhörighet. 

• Behovet finns, men det saknas struktur och efterfrågan. 

• Politisk prioritering? 

_____ 

Justerandes sign 

 
 

 

Beslutsunderlag 

 

Utdragsbestyrkande 
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Rapport från 

kommunstyrelsens 

ordförande 

 

 

Ks § 189 Dnr 00003/2022 101 

 

Kommunstyrelsens ordförande Lasse Forsgren informerar om följande; 

 

September 

• 5/9 – Flygplatsutredning statligt stöd. Representanter för kommunen 

förklarade flygplatsens stora betydelse för Arvidsjaurs och närliggande 

kommuner. 

• 21/9 – Förenkla Helt-Enkelt, en utbildning för att underlätta för företag 

att verka i Arvidsjaur 

• 23/9 – Region 10 i Vilhelmina där bland annat dessa ärenden 

behandlades; Den osynliga befolkningen ”ägare av fritidshus, 

kapitalförsörjningen och övergångsbidrag till drivmedelsförsörjningen”  

• 26/9 – Co Safe-möte ”Larma, Hantera och förebygg incidenter” 

• 27/9 - Kommunstyrelsens arbetsutskott 

• 28/9 – Genomgång av ärenden till Ks sammanträde 11/10 

• 29/9 – Möte med Norrbottens Kommuner. En ny beslutsordning har 

införts vid Region Norrbotten. Detta har medfört en försenad hantering 

av Psykisk hälsa-satsningen för 2021, en satsning med en kostnad om 

3,9 mnkr som nu Norrbottens Kommuner har fakturerat Region 

Norrbotten 

• 30/9 – Teamsmöte med Inlandsbanan 

 

Oktober (t.o.m. 10/10) 

• 5/10 – Flygplatsutredning statligt stöd. Representanter för kommunen 

förklarade flygplatsens stora betydelse för Arvidsjaurs och närliggande 

kommuner 

• 7/10 – Företagarfrukost Laponia. Föredrag hölls av Linda Nilsson, 

Norrbottens Handelskammare, Christian Lovén, ”Lovén Racing” samt 

Emma Sundström ”Lapptussan” 

• 10/10 – Möte med samebyarna 

_____ 

Justerandes sign 

 
 

 

Beslutsunderlag 

 

Utdragsbestyrkande 
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VD-rapport 

Ks § 190 Dnr 00003/2022 991 

 

AKAB’s VD Lena Ruth lämnar följande rapport; 

 

Arvidsjaur Flygplats AB 

Rekrytering av Accountable Manager pågår. 

 

På personalsidan har det anställts personal på ramp som ska klara 

kommande behov. Det arbetas med komplettering av ytterligare personal för 

security och expedition. 

 

Den reguljära flygtrafiken har bytt flygplanstyp till ATR, en något mindre 

maskin med turbopropeller som är långsammare. Anledningen till bytet är 

att kunna klara start och landning i Gällivare då de har för kort landnings-

bana under vinterperioden. Ytterligare byte av flygplanstyp kommer 

förmodligen att ske även i januari, då till Embrar190 - en jetmaskin med 

100 säten som är lika snabb som nuvarande maskintyp. 

När det gäller antal reguljära resenärer som flyger så är läget gott än så 

länge. 

 

När det gäller chartertrafiken aviseras en utökning från föregående år med 

fler större flygmaskiner, något som ger utökade intäkter. 

 

Ekonomi är god. Det extra statliga på 5,8 mnkr och förbättrat resultat mot 

budget visar att bolaget kan göra ett överskott på ca 9,5 mnkr för 

verksamhetsåret 2022. Det förs diskussioner med revisionen om hur det 

extra statliga stödet ska redovisas.  

Det 5 oktober hade vi besök av besökte utredare från Regeringskansliet 

Arvidsjaurs Flygplats. De ville ta reda på hur Arvidsjaur driva flygplatsen så 

effektivt i jämförelse med många andra flygplatser. 

 

Det är svårt att sia framtiden då omvärlden är orolig. Drivmedelspriser, 

energikris och krig kan komma att påverka all verksamhet negativt, såväl 

bolagets som kundernas. Landningsbanan kan komma att behöva åtgärdas 

inom en femårsperiod, en investering som beräknas till ca 25-30 mnkr. 

 

Justerandes sign 
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VD-rapport 

Ks § 190, forts. 

 

Arvidsjaurhem AB 

Högt tryck på uthyrning under sommaren/hösten. Återstår att se om det är en 

trend eller tillfälligheter. 

 

I övrigt: 

- Beslut om förändring av driftorganisationen har tagits. 

- Många pågående underhålls- och investeringsprojekt 

- Oroande kostnadsutveckling 

- Elpriset är dock bundet 2022-2023 

- Ökande räntekostnader väntar 

- Styrelsen har beslutat amortera ner 15 mkr på lånestocken 

 

 

Arvidsjaurs Energi AB 

AEAB har under 2022 anlitat en konsult för att ta fram underlag för en ny 

prismodell för fjärrvärme, en modell som kommer att gälla från och med 

2023-01-01. Prismodellen är klar, och implementering pågår. 

 

Skarp information har lagts ut på hemsidan, och informationsmaterial har 

förberetts och kommer att skickas ut direkt till kunder under v 41-42. Under 

dessa veckor har även större kunder inbjudits till möte med AEAB för att 

dels förnya avtal för fjärrvärmeleverans i enlighet med den nya 

prismodellen, och dels få möjlighet att ställa eventuella frågor till oss 

personligen. 

 

AEAB arbetar även inför planerad till- och ombyggnad av kontorslokaler på 

Västalundavägen 11. En ekonomisk analys är under upprättande och ska 

presenteras för AKAB den 19/10. 

Bolaget har också påbörjat arbete med mätarbyten som kommer att pågå 

under tre år. Detta är en lagstadgad åtgärd, som vi i år genomför själva utan 

hjälp av konsulter. 

 

Testfakturering i EDP har genomförts. 

_____ 

Justerandes sign  
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Nulägesinformation från 

Inlandsbanan AB med 

anledning av 

kommunfullmäktiges 
beslut att inte bevilja ett 

ovillkorat aktieägartillskott 

Ks § 191 Dnr 00076/2022 106 

Styrelsen för Inlandsbanan AB lämnade 2022-03-18 en begäran om ett 

ovillkorat aktieägartillskott på 30 miljoner kronor av ägarkommunerna för 

att undvika likviditetsbrist under hösten. 

För Arvidsjaurs kommun innebar det 1 932 713 kronor, något som sedan 

kommunfullmäktige i Arvidsjaur avslog 2022-06-10 § 71, bland annat med 

hänvisning till brister i den affärsplan som presenterats. 

Inlandsbanan AB har därefter velat träffa kommunstyrelsen för att redovisa 

ekonomin som idag går åt rätt håll. 

Vid dagens sammanträde informerades kommunstyrelsen av representanter 

för Inlandsbanan AB; ordförande Katarina Nyberg-Finn, VD Otto Nilsson, 

ekonomichef Christina Westman samt kommunalråd Dorotea Nicke Grahn. 

_____ 

Justerandes sign Beslutsunderlag 

Muntlig information 

Utdragsbestyrkande



 

KOMMUNSTYRELSEN 2019-2022 
 

Sammanträde: 2022-10-11 
 

Ordinarie ledamöter: 

    

Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 

 1 Lars Forsgren 1          

 2 Marcus Lundberg 1          

 3 Sara Lundberg 1          

 4 Lena Karlsson 1          

 5 Britt-Inger Hedman 1          

 6 Margoth Holmqvist 1          

 7 Leif Andersson 1          

 8 Kristina Bäckström 1          

 9 Martin Nilsson 1          

 10 Lennart Wigenstam 1          

 11 Marius Helland Vassbotn 1          

 

 

Ersättare: 

     

Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 

 1 Kristina Taimi           

 2 Linda Stenvall           

 3 Björn Lundberg           

 4 Bernt Vikström           

 5 Kenneth Bäcklund           

 6 Margot Nilsson           

 7 Ingrid Lundqvist           

 8 Ann-Karin Sörmo           

 9 Samuel Wigenstam           

 10 Bjarne Hald           

 11 Jens Eliasson           
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